
P r o t o k ó ł  Nr 72.2023 

wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego 
i Infrastruktury Komunalnej, Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Opieki Społecznej oraz Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Zasobów 
Naturalnych, Ochrony Środowiska, Porządku Publicznego  

i Ochrony Przeciwpożarowej 
odbytego w dniu 28 listopada 2023 r. 

 
Obecni: wg załączonej listy obecności. Posiedzenie Komisji rozpoczęło 
się o godz. 16:00 w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Strumieniu. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Rozpatrzenie materiałów na LXIV sesję Rady Miejskiej w Strumieniu. 

3. Informacje, wolne głosy i wnioski. 

4. Zakończenie. 

 

Przebieg obrad: 
 
Ad 1. 
 

Posiedzenie Komisji otworzył i posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący 
Komisji Budżetu Jarosław Szast, przywitał członków Komisji oraz stwierdził, że obrady 
są prawomocne, gdyż w posiedzeniu uczestniczy 10 członków Komisji Budżetu 
na 11 osobowy skład Komisji, 9 członków Komisji Oświaty na 9 osobowy skład 
Komisji i 5 członków Komisji Rolnictwa na 6 osobowy skład Komisji. 

W posiedzeniu uczestniczyli również: Burmistrz Strumienia Anna Grygierek, 
Zastępca Burmistrza Strumienia Magdalena Suchanek-Kowalska, Skarbnik Strumienia 
Maria Kłósko, przedstawiciel firmy LPW Sp. z o.o. z Katowic Mateusz Orliński, 
przewodniczący organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy, kierownicy  
i pracownicy Urzędu Miejskiego w Strumieniu oraz przedstawiciel lokalnej prasy 
„Nowej Formacji”.  
 
Ad 2. 
 

Rozpatrzono materiały na LXV sesję Rady Miejskiej w Strumieniu zwołaną 
na dzień 29 listopada br.: 

a) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności dla Aglomeracji 
Beskidzkiej 2040+, przedstawił przedstawiciel firmy LPW Sp. z o.o. z Katowic 
Mateusz Orliński. 

Przewodnicząca Komisji Maria Karch zapytała kiedy będziemy mogli się starać 
o pozyskanie środków unijnych na realizację przedstawionych w Planie 
Zrównoważonej Mobilności dla Aglomeracji Beskidzkiej 2040+ inwestycji? 

Zastępca Burmistrza Magdalena Suchanek-Kowalska odpowiedziała, 
że uchwalony przez Radę Miejską w Strumieniu Plan Zrównoważonej Mobilności 
dla Aglomeracji Beskidzkiej 2040+ będzie dokumentem wymaganym przy składaniu 
wniosków o pozyskanie środków unijnych na zaplanowane inwestycje. 



 

 

Radny Bogusław Wawrzyczek stwierdził, że w przedstawionym Planie chodzi 
o to, aby linie kolejowe oraz drogi i ścieżki rowerowe połączone zostały z dużymi 
miastami. Zapytał czy ww. Planie wzięty jest pod uwagę również ruch lokalny? 

Pan Mateusz Orliński wyjaśnił, że aspekt ruchu lokalnego jest wzięty pod uwagę 
w przedstawionym dokumencie. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

b) Na prośbę Przewodniczącej Komisji Oświaty Marii Karch - projekt uchwały 
w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach wspomaganych lub treningowych, przedstawił 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Strumieniu Konrad Kroczek. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

c) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gminnej oznaczonej 
jako działka nr 3033/2 położonej w Strumieniu, przedstawiła Inspektor Marcelina 
Orszulik. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

d) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków, w ramach Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków (naprawa dachu w Kościele Ewangelicko-Augsburskim w Pruchnej), 
przedstawiła Zastępca Burmistrza Magdalena Suchanek-Kowalska. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

e) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację robót budowlanych oraz prac 
konserwatorskich przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, w ramach 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków (renowacja ołtarza i rekonstrukcja dachu 
w Kościele Ewangelicko-Augsburskim w Pruchnej), przedstawiła Zastępca Burmistrza 
Magdalena Suchanek-Kowalska. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

f) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację robót budowlanych oraz prac 
konserwatorskich przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, w ramach 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków (opracowanie dokumentacji projektowej, 
konserwatorskiej i eksperckiej dla remontu kościoła pw. w. Barbary w Strumieniu), 
przedstawiła Zastępca Burmistrza Magdalena Suchanek-Kowalska. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

g) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację robót budowlanych oraz prac 
konserwatorskich przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, w ramach 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków (remont kaplicy Krzyża Świętego 
w kościele pw. św. Barbary w Strumieniu), przedstawiła Zastępca Burmistrza 
Magdalena Suchanek-Kowalska. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

h) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację robót budowlanych oraz prac 
konserwatorskich przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, w ramach 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków (wykonanie posadzki kamiennej 
z zachowaniem historycznego podziału kościoła na prezbiterium i układ naw 



 

 

w Kościele Parafialnym pw. św. Anny w Pruchnej), przedstawiła Zastępca Burmistrza 
Magdalena Suchanek-Kowalska. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

i) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację robót budowlanych oraz prac 
konserwatorskich przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, w ramach 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków (odtworzenie wnętrza Kościoła 
Parafialnego pw. św. Anny w Pruchnej wraz z remontem oświetlenia wnętrza 
kościoła, wymianą wewnętrznej instalacji elektrycznej oraz remontem części dachu), 
przedstawiła Zastępca Burmistrza Magdalena Suchanek-Kowalska. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

j) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 
rok, przedstawiła Kierownik Maria Uchyła. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Szast poddał pod głosowanie Komisji Budżetu 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
na 2024 rok, zawierający stawki podatkowe podniesione o wartość wskaźnika 
tj. o 15%. 

Wyniki głosowania - „za”: 10, „przeciw”: 0, „wstrzymało się”: 0, brak głosu: 0, 
nieobecni: 1. 

Wyniki imienne - „za” (10) Stanisław Balas, Patrycja Bojda, Adam Gawron, 
Czesław Greń, Kazimierz Jaworski, Jarosław Mazur, Monika Staniek, Jarosław Szast, 
Stanisław Świtała, Bogusław Wawrzyczek. 

Przeciw” (0). 
„Wstrzymuję się” (0). 
Brak głosu (0). 
Nieobecni (1) Arkadiusz Kolczarek. 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Komunalnej 
jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Maria Karch poddała pod głosowanie Komisji Oświaty 
projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
na 2024 rok, zawierający stawki podatkowe podniesione o wartość wskaźnika 
tj. o 15%. 

Wyniki głosowania - „za”: 9, „przeciw”: 0, „wstrzymało się”: 0, brak głosu: 0, 
nieobecni: 0. 

Wyniki imienne - „za” (9) Patrycja Bojda, Kazimierz Jaworski, Maria Karch, Maria 
Madziar, Monika Staniek, Paweł Starczynowski, Józef Rudol, Stanisław Świtała, 
Bogusław Wawrzyczek. 

Przeciw” (0). 
„Wstrzymuję się” (0). 
Brak głosu (0). 
Nieobecni (0). 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej jednogłośnie 
przyjęła ww. projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Stanisław Balas poddał pod głosowanie Komisji 
Rolnictwa projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 



 

 

od nieruchomości na 2024 rok, zawierający stawki podatkowe podniesione o wartość 
wskaźnika tj. o 15%. 

Wyniki głosowania - „za”: 5, „przeciw”: 0, „wstrzymało się”: 0, brak głosu: 0, 
nieobecni: 1. 

Wyniki imienne - „za” (5) Stanisław Balas, Adam Gawron, Maria Madziar, Józef 
Rudol, Bogusław Wawrzyczek. 

Przeciw” (0). 
„Wstrzymuję się” (0). 
Brak głosu (0). 
Nieobecni (1) Arkadiusz Kolczarek. 

Komisja Rolnictwa Leśnictwa, Zasobów Naturalnych, Ochrony Środowiska, 
Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej jednogłośnie przyjęła ww. projekt 
uchwały. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

k) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie podatku od środków transportowych, przedstawiła Kierownik 
Maria Uchyła. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

l) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 
gminy Strumień, przedstawił Inspektor Marcin Wacławik. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

m) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, przedstawił Kierownik Robert Mazgaj. 

Radna Patrycja Bojda zapytała o poziom ściągalności opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi? 

Kierownik Maria Uchyła odpowiedziała, że ściągalność opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi jest na poziomie 94%. 

Radny Bogusław Wawrzyczek zapytał, czy jest rozważny inny sposób naliczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, np. od powierzchni mieszkania 
czy budynku lub ilości zużycia wody? 

Kierownik Robert Mazgaj wyjaśnił, że żadne z proponowanych rozwiązań 
nie jest doskonałe, np. ustalenie wysokości opłaty za odpady komunalne zależnej 
od powierzchni budynku byłoby sprawiedliwe dla osoby, która zamieszkuje w nim 
sama. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

n) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Stanisława Balasa - projekt 
uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody, przedstawił Kierownik Robert 
Mazgaj. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

o) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta, - projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Strumień na lata 
2023-2032 wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Maria Kłósko. 



 

 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

p) Na prośbę Przewodniczącego Komisji Budżetu Jarosława Szasta - projekt 
uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Strumień na rok 2023 wraz 
z autopoprawką, przedstawiła Skarbnik Maria Kłósko. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

q) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej uwzględnienia 
w budżecie Gminy Strumień na 2024 rok pomocy finansowej dla Powiatu 
Cieszyńskiego na wykonanie remontu drogi powiatowej ulicy Głównej w Drogomyślu, 
przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Jarosław Mazur. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

r) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wstrzymania 
możliwości zatłaczania spalin pod grunty gminy, przedstawił Przewodniczący Komisji 
Skarg Wniosków i Petycji Jarosław Mazur. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

s) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego 
wprowadzania obniżek w stawkach podatku od środków transportowych 
dla samochodów spełniających standardy Euro 6, przedstawił Przewodniczący Komisji 
Skarg Wniosków i Petycji Jarosław Mazur. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

t) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego podwyższenia 
kwoty dotacji dla Niepublicznego Żłobka „Cogito” w Strumieniu, przedstawił 
Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Jarosław Mazur. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

u) Na prośbę Przewodniczącej Komisji Oświaty Marii Karch - informację 
o realizacji zadań oświatowych, przedstawiła Zastępca Burmistrza Magdalena 
Suchanek-Kowalska. 

Do Informacji nie wniesiono uwag. 

v) Informację Przewodniczącego Rady, Burmistrza oraz Wojewody Śląskiego 
na temat oświadczeń majątkowych złożonych w 2023 roku, przedstawił 
Przewodniczący Rady Czesław Greń. 

Do Informacji nie wniesiono uwag. 
 
Ad 3. 
 

Informacje, wolne głosy i wnioski. 

Radny Stanisław Balas wnioskował o wystąpienie do Powiatowego Zarządu 
Dróg Publicznych w Cieszynie o likwidację uskoku powstałego na połączeniu 
nawierzchni asfaltowej z nawierzchnią z kostki brukowej w rejonie mostu drogowego 
na rzece Wiśle w Drogomyślu, w ciągu ulicy Wiejskiej. 

Radna Maria Madziar wnioskowała o wystąpienie do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Katowicach o oklejenie odblaskowych słupków ustawionych przy 
zjazdach z ulicy Katowickiej w Pruchnej na ulice: Kolejową i Dworcową. 

Radny Adam Gawron wnioskował o naprawę pęknięcia powstałego na figurze 
Chrystusa Zbawiciela, posadowionej na Rynku w Strumieniu. 

Zastępca Burmistrza Magdalena Suchanek-Kowalska odpowiedziała, że naprawa 
figury Chrystusa Zbawiciela jest w trakcie załatwiania. W projekcie budżetu Gminy 
Strumień na 2024 r. są zaplanowane środki na realizację ww. zadania. 



 

 

Radny Adam Gawron wnioskował o naprawę zapadnięcia powstałego 
w nawierzchni ulicy Ks. Londzina w Strumieniu, na wysokości posesji nr 23. 

Zastępca Burmistrza Magdalena Suchanek-Kowalska odpowiedziała, że sprawa 
zapadnięcia powstałego w nawierzchni ulicy Ks. Londzina w Strumieniu jest nam 
znana. W najbliższych dniach planowane są działania mające na celu rozpoznanie 
przyczyny powstania zapadnięcia oraz przeprowadzenie odpowiedniego zakresu 
naprawy. 

Radny Bogusław Wawrzyczek wnioskował o wymianę zbitej bocznej szyby 
w wiacie przystanku autobusowego przy ulicy 1 Maja w Zbytkowie, na wysokości 
stacji paliw „Orlen”, po prawej stronie drogi, jadąc w kierunku Zbytkowa. 

Radny Bogusław Wawrzyczek podziękował, że pomoc w odchwaszczeniu 
chodnika przy ulicy 1 Maja w Strumieniu i Zbytkowie. 
 
Ad 4. 
 

Przewodniczący Komisji Jarosław Szast zakończył posiedzenie Komisji 
o godz. 19:30. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: Elżbieta Król  

 
 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, 
Zasobów Naturalnych, Ochrony Środowiska 

i Porządku Publicznego  
Stanisław Balas 

 


